
Protokół Nr IX/15 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 26 sierpnia 2015 r. o godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. IX/90/2015 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok.
2. IX/91/2015 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. IX/92/2015 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji
                          w Raciborzu.
4. IX/93/2015 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej
                          Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.
5. IX/94/2015 w sprawie przekazania środków finansowych dla Śląsko-Małopolskiego
                          Oddziału Straży Granicznej w Raciborzu.
6. IX/95/2015 w sprawie przyjęcia Programu „Rodzina+”.
7. IX/96/2015 w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć
                          dydaktycznych prowadzonych przez niektórych nauczycieli.
8. IX/97/2015 w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w celu
                          przeprowadzenia wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej i do Senatu
                          Rzeczypospolitej w dniu 25 października 2015 r.
9. IX/98/2015 w sprawie odmowy usunięcia naruszenia interesu prawnego Sunex S.A. 
                          w Raciborzu.
10. IX/99/2015 w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji 
                          o kandydatach na ławników.
11. IX/100/2015 w sprawie powołania zespołu ds. przedstawienia Radzie Miasta opinii 
                            o zgłoszonych kandydatach na ławników.
12. IX/101/2015 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
                            położonej w Raciborzu przy ulicy Katarzyny.
13. IX/102/2015 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa użytkowania wieczystego
                            działek gruntu położonych w Raciborzu przy ulicy 1 Maja.
14. IX/103/2015 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu
                            położonych w Raciborzu przy ul. Bosackiej.
15. IX/104/2015 w sprawie uwzględnienie wezwania do usunięcia naruszenie prawa złożonego
                            przez przedsiębiorcę prowadzącego działalność gospodarczą w lokalu
                            gastronomicznym. 

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
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 Naczelnik Wydziału Edukacji
Kultury i Sportu Robert Myśliwy

 Naczelnik Wydziału Gospodarki
Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska

 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Radca Prawny Maciej Markowicz 
 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 19, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
 Radny Piotr Klima zaproponował aby do porządku, najlepiej na jej początku włączyć sprawę 

omówienia sytuacji raciborskiej mleczarni. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że jest punkt interpelacji zapytań i wniosków, w 

którym ten temat można poruszyć.
 Radny Piotr Klima uznał, że jest to temat na tyle ważny, że powinien zostać omówiony na 

początku sesji. Dodał, że żałuje również tego, że temat ten nie znalazł się w porządku obrad 
żadnej z komisji.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jest jak najbardziej za taką dyskusją, być może 
padną jakieś propozycje. Stwierdził jednak, że nie trzeba z tego powodu przewracać ustalonego 
porządku obrad.  Uznał, że nikt do końca do tematu tego nie jest przygotowany więc trudno 
będzie o konkretną dyskusje. Zaproponował więc aby tą dyskusje przeprowadzić po 
wyczerpaniu porządku obrad.

 Radny Piotr Klima uznał, że wielkiego przewracania porządku nie przewiduje.
 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że też jest za tym aby tym tematem zająć się w punkcie 

interpelacje, zapytania i wnioski.
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek radnego aby pierwszym punktem 

obrad była sprawę omówienia sytuacji raciborskiej mleczarni.
Rada przy 18 głosujących radnych, 5 głosami za, 10 przeciw i 3 wstrzymującymi się 
odrzuciła powyższy wniosek radnego Piotra Klimy. 

 Następnie Przew. RM Henryk Mainusz przedstawił wnioski Prezydenta Miasta o ujęcie w 
planowanym porządku obrad zał. Nr 2, dodatkowych następujących punktów i projektów 
uchwał – zał. Nr 3:
1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej - do pkt. 6 porządku obrad,
2) Uchwała w sprawie uwzględnienie wezwania do usunięcia naruszenie prawa złożonego 

przez przedsiębiorcę prowadzącego działalność gospodarczą w lokalu gastronomicznym.
Rada przy 21 głosujących radnych, 18 głosami za, 2 przeciw i 1 wstrzymującym się  
przyjęła powyższe wnioski, ustalając poniższy porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Realizacja zaplanowanych i przyjętych uchwałami Rady Miasta zadań inwestycyjnych              

i remontów realizowanych w 2015 r.  
5. Stan zaawansowania prac związanych z Regionalną Drogą Racibórz – Pszczyna.
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6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok oraz Uchwała w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej. 

7. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji          
w Raciborzu.

8. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Raciborzu.

9. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Śląsko-Małopolskiego Oddziału 
Straży Granicznej w Raciborzu.

10. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu „Rodzina+”.
11. Uchwała w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych 

prowadzonych przez niektórych nauczycieli.
12. Uchwała w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w celu przeprowadzenia 

wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej i do Senatu Rzeczypospolitej w dniu 25 października 
2015 r.

13. Uchwała w sprawie odmowy usunięcia naruszenia interesu prawnego Sunex S.A.                     
w Raciborzu.

14. Uchwała w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji                   
o kandydatach na ławników.

15. Uchwała w sprawie powołania zespołu ds. przedstawienia Radzie Miasta opinii o zgłoszonych 
kandydatach na ławników.

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej     
w Raciborzu przy ulicy Katarzyny.

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa użytkowania wieczystego działek 
gruntu położonych w Raciborzu przy ulicy 1 Maja.

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu położonych 
w Raciborzu przy ul. Bosackiej. 

19. Uchwała w sprawie uwzględnienie wezwania do usunięcia naruszenie prawa złożonego przez 
przedsiębiorcę prowadzącego działalność gospodarczą w lokalu gastronomicznym.

20. Interpelacje, zapytania i wnioski.
21. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 19 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się  przyjęła 
Protokół Nr VIII/15 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 24 czerwca 2015 r.

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta 
Miasta obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do protokołu. 
Następnie przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między 
sesjami. Lista omówionych wydarzeń stanowi -   zał. Nr 5 do protokołu. W uzupełnieniu 
przekazał informację o powołaniu z dniem 1 września br. na stanowiska II Zastępcy Prezydenta
Miasta pani Ireny Żylak oraz informacje o nowym podziale kompetencji i obowiązków 
prezydenta miasta i jego zastępców. 

 Przew. RM Henryk Mainusz w uzupełnieniu informacji Prezydenta Miasta przekazał, że w dniu 
dzisiejszym na sesji jest wystawiona specjalna puszka Fundacji Spartanie Dzieciom, która 
prowadzi zbiórkę charytatywną na rzecz Magdaleny Główki - 15 letniej mieszkanki Raciborza. 
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Ad 4. Realizacja zaplanowanych i przyjętych uchwałami Rady Miasta zadań inwestycyjnych  
          i remontów realizowanych w 2015 r. 
 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk w odpowiedzi na zapytanie radnej Zuzanny Tomaszewskiej o 

koszt remontu alejek wokół siłowni na wolnym powietrzu w parku przy ul. Warszawskiej 
przekazał, że koszt tego zadania to 150 tys. zł.  

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zamknął 
przedmiotowy punkt obrad. Materiał pt. Realizacja zaplanowanych i przyjętych uchwałami 
Rady Miasta zadań inwestycyjnych i remontów realizowanych w 2015 r. stanowi zał. Nr 6 do 
protokołu.

Ad 5. Stan zaawansowania prac związanych z Regionalną Drogą Racibórz – Pszczyna.
 
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek w formie wprowadzenia do prezentacji 

przedstawił najważniejsze informacje w kwestii przedmiotowej drogi w oparciu o materiał 
przedłożony radnym pn. „Działania związane z opracowaniem dokumentacji projektowej dla 
budowy Regionalnej Drogi Racibórz – Pszczyna na odcinku od włączenia do DK 45 w Gminie 
Rudnik do ul. Sportowej w Rybniku, jako nowego ciągu DW 935”, które stanowi zał. Nr 7 do 
protokołu. Wskazał że wstępny przebieg drogi został wytyczony na podstawie planów 
zagospodarowania przestrzennego gmin oraz na podstawie studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego. Dodał, że w ramach dokumentacji przygotowane zostały 
wariantowe przebiegi drogi. Wskazał, że istotnym elementem projektowania drogi były 
konsultacje przeprowadzone we wszystkich gminach, w tym dwukrotnie w Raciborzu. 
Następnie wśród problemów związanych z realizacja projektu omówił postępowanie o wydanie 
decyzji środowiskowej, postępowanie o uzyskanie pozwolenia wodno – prawnego, przejście 
projektowanej drogi przez linie kolejową nr 176 w rejonie ul. Brzeskiej, wniosek mieszkańców 
miejscowości Kobyla o zmianę przebiegu trasy drogi pomiędzy 11 a 13 km, ustalenia linii 
zajętości terenu oraz kwestie wyceny nieruchomości i negocjacji z właścicielami terenów 
dotyczące ich wykupu i na koniec kwestie etapowania inwestycji.      

 Pan Maciej Kotyś EGIS Poland Sp. z o.o. zaprezentował i omówił przebieg projektowanej drogi
ze szczególnym uwzględnieniem przebiegu przez miasto Racibórz wraz z wszystkimi punktami 
węzłowymi.

 Radny Piotr Klima zapytał czy projektowana droga zostanie oddzielona płotem od innych 
nieruchomości, czy będą zastosowane ekrany dźwiękochłonne i jak będzie rozwiązana kwestia 
przejść dla pieszych.

 Pan Maciej Kotyś EGIS Poland Sp. z o.o. odpowiedział, że nie jest to droga klasy autostrady 
więc nie ma obowiązku jej odgradzania. Dodał, że wygrodzenie będzie zastosowane jedynie na 
szlakach migracyjnych zwierząt.  W zakresie ekranów dźwiękochłonnych przekazał, że jest 
wykonywana analiza akustyczna i w miejscach przekroczenia norm hałasu będą montowane 
ekrany. W zakresie ruchu pieszego to na całym odcinku 25 km drogi są jedynie dwa przejścia 
dla pieszych, które zostały zabezpieczone sygnalizacja świetlną, pozostałe węzły są 
dwupoziomowe bez wpływu na ruch pieszych. Dodał też, że nie przewiduje się równoległego 
do drogi ciągów pieszych. 

 Radny  Leon Fiołka poprosił o doprecyzowanie normy hałas w porze nocnej. 
 Pan Maciej Kotyś EGIS Poland Sp. z o.o. przekazał, że aktualna norma hałasu wynosi 56 

decybeli.      
 Radny Marcin Fica zapytał czy przewidziano na węźle przy ul. Piaskowej wyjazd pojazdów o 

dużych gabarytach, które kierują się w stronę Rafako oraz jak zostanie rozwiązana kwestia 
ścieżki rowerowej na węźle przy ul. Rudzkiej.
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 Pan Maciej Kotyś EGIS Poland Sp. z o.o. przekazał, że węzeł przy ul. Paskowej jest 
zaprojektowany w sposób bardzo szeroki tak aby nie stwarzać żadnych problemów dla 
pojazdów ponad gabarytowych. W zakresie ścieżki rowerowej na węźle przy ul. Rudzkiej to 
przekazał, że ścieżka została sprowadzona do obszaru skrzyżowania gdzie zastosowano 
sygnalizację świetlną. 

 Radny Piotr Klima zapytał o gwarancje jakości grogi i zastosowanych przy jej budowie 
materiałów.

 Pan Maciej Kotyś EGIS Poland Sp. z o.o. przekazał, że droga jest projektowana na okres 
eksploatacji wynoszący 30 lat.  Przewiduje się, że będzie to nawierzchnia bitumiczna na 
obciążenie maksymalne. Dodał, ze sama trwałość to kwestia wykonawcy.

 Radny Franciszek Mandrysz zapytał jak powierzchnia gruntów jest do wykupienia pod 
planowaną drogę oraz czy miasto będzie musiało w tej inwestycji partycypować. 

 Pan Maciej Kotyś EGIS Poland Sp. z o.o. przekazał, że jest to powierzchnia rzędu 200 ha.
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że to w jakim stopniu miasto będzie 

partycypować w tej inwestycji będzie dopiero ustalane i negocjowane. Wskazał, że w ramach tej
inwestycji miasto już teraz zobowiązało się do przeniesienia na inny teren tzw. „łąk świeżych”. 
Dodał, że miasto jest zainteresowane jak najszybszymi rozmowami w tej kwestii.

 Radny Michał Woś zapytał ile miasto Rybnik wyłożyło ze swojego budżetu na ten cel.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że gdy chodzi o wkład własny do programu to 

wkład Rybnika jako miasta na prawach powiatu kształtował się inaczej niż będzie to w 
przypadku Raciborza i pozostałych gmin, które tym wkładem będą musiały się podzielić. 

 Radny Leon Fiołka zapytał na ile opóźnienie w uzyskaniu decyzji środowiskowej może opóźnić
dalszą realizacje podobnie też gdy chodzi o wniosek mieszkańców Kobyli.

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że umowie jest mowa, że 
poszczególne elementy wykonania dokumentacji nie mają wpływu na termin końcowy. Dodał, 
że na chwilę obecną projektanci deklaruje, że termin końcowy nie jest zagrożony. Dodał, że 
wniosek mieszkańców Kobyli to przedsmak tego co czeka inwestora na etapie negocjacji z 
właścicielami gruntów w zakresie ich wykupu. Wskazał również, że specjalna ustawa 
wywłaszczeniowa przewiduje odszkodowania ale nie powoduje wstrzymania inwestycji. 

 Radny Marcin Fica zapytał o dojazd nową drogą do Auchan od strony Rybnika.
 Pan Maciej Kotyś EGIS Poland Sp. z o.o. wskazał, że dojazd ten będzie możliwy jedynie 

poprzez węzeł przy ul. Brzeskiej. 
 Przew. RM  Henryk Mainusz z uwagi na brak dalszych chętnych do dyskusji zamknął 

przedmiotowy punkt obrad.               

Ad 6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok oraz Uchwała w sprawie 
          zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z przedłożoną autopoprawką.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok wraz z 
jej autopoprawką – zał. Nr 8 i 9.
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Rada przy 19 głosujących radnych, 14 głosami za, 1 przeciw i 4 wstrzymującymi się  przyjęła 
powyższą uchwałę wraz z autopoprawką. Uchwała Nr IX/90/2015 stanowi zał. Nr 10 do 
protokołu.    

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

Rada przy 19 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr IX/91/2015 stanowi zał. Nr 11 do protokołu.    

Ad 7. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji
           w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 16 głosami za, 1 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr IX/92/2015 stanowi zał. Nr 12 do protokołu. 

Ad 8. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej
          Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr IX/93/2015 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Śląsko-Małopolskiego
          Oddziału Straży Granicznej w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 14 głosami za, 1 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr IX/94/2015 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.
 

Ad 10. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu „Rodzina+”.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr IX/95/2015 stanowi zał. Nr 15 do protokołu. 

Ad 11. Uchwała w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć
            dydaktycznych prowadzonych przez niektórych nauczycieli.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

6



 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Zuzanna Tomaszewska wracając do dyskusji z komisji zapytała czy Prezydent Miasta 
konsultował jeszcze temat z dyrektorami przedszkoli.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie nie, gdyż taka sytuacja może teoretycznie 
wystąpić w każdym przedszkolu więc inne rozwiązanie byłoby zbyt kosztowne.

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że w starszych grupach przypadało 22 godziny na 
nauczyciela ponieważ były jeszcze zajęcia indywidualne, a w pozostałych grupach było 25 
godzin tygodniowo.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że najważniejsze jest to aby dziecko bez względu na 
jego wiek otrzymało pełną opiekę.  Dodał, że na chwilę obecną nie ma w przedszkolu już „O” 
więc nie ma potrzeby obniżania pensum, stąd właśnie ta propozycja. Wskazał, że mowa jest o 
22, 25 godzinach, a nie o 40 godzinach. Uznał, że za wszystkich zawsze stoją pieniądze. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała czy w ciągu roku to pensum nauczyciela będzie się 
zmieniało.

 Naczelnik Wydziału EKS Robert Myśliwy wskazując na zapis uchwały wyjaśnił, że 6 latek jest 
liczony od momentu uzyskania wieku. Dodał, że odroczeń 6 - latków w skali miasto było ok. 30
więc grup z przewagą 6 – latków praktycznie nie powinno być.  

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 17 głosami za, 1 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr IX/96/2015 stanowi zał. Nr 16 do protokołu.    

Ad 12. Uchwała w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w celu
            przeprowadzenia wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej i do Senatu Rzeczypospolitej 
            w dniu 25 października 2015 r.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr IX/97/2015 stanowi zał. Nr 17 do protokołu. 

Ad 13. Uchwała w sprawie odmowy usunięcia naruszenia interesu prawnego Sunex S.A.           
             w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr IX/98/2015 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.  

7



Ad 14. Uchwała w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji       
            o kandydatach na ławników.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr IX/99/2015 stanowi zał. Nr 19 do protokołu. 

Ad.15. Uchwała w sprawie powołania zespołu ds. przedstawienia Radzie Miasta opinii 
            o zgłoszonych kandydatach na ławników.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk uznał, że ze względu na to że jest zespół czysto formalny 
wystarczy aby skład jego ograniczyć do 3 osób, gdzie zgłoszono by po jednym przedstawicielu 
z istniejących dwóch klubów radnych, a trzecią osobą byłby Pan Leszek Jureczko Kierownik 
Biura Rady Miasta. 

 Radny Paweł Rycka na członka zespołu zaproponował kandydaturę radnego Janusza Locha. 
Kandydat wyraził zgodę.

 Radny Marek Rapnicki zaproponował kandydaturę radnego Michała Wosia. Kandydat wyraził 
zgodę.

 Radny Leon Fiołka zaproponował kandydaturę radnej Zuzanny Tomaszewskiej. Kandydatka 
wyraziła zgodę. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk uznał, że skład 4 osobowy będzie wystarczający. 
 Przew. RM Henryk Mainusz zgłosił kandydaturę Leszka Jureczko Kierownika Biura Rady 

Miasta, którego proponował Prezydent Miasta. Kandydat wyraził zgodę.
 Przew. RM Henryk Mainusz ogłosił 5 minut przerwy celem ustalenia kandydatury na 

przewodniczącego zespołu, godz. 1630 do godz. 1635.
 Po przerwie Wiceprzewodniczący RM Krzysztof Myśliwy zgłosił wniosek o zamknięcie listy 

kandydatów członków zespołu.
Rada przy 18 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą wniosek.
 
 Przew. RM odczytał kandydatury 4 członków zespołu: Janusz Loch, Michał Woś, Zuzanna 

Tomaszewska, Leszek Jureczko oraz poprosił o zgłoszenie kandydata na przewodniczącego 
zespołu.

 Radna Zuzanna Tomaszewska zgłosiła kandydaturę radnego Michała Wosia. Kandydat wyraził 
zgodę. 

 Przew. RM Henryk Mainusz po odczytaniu uzupełnionej treści uchwały poddał ją pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych,  19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr IX/100/2015 stanowi zał. Nr 20 do protokołu. 

Ad 16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
            położonej w Raciborzu przy ulicy Katarzyny.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr IX/101/2015 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.  
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Ad 17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa użytkowania wieczystego
            działek gruntu położonych w Raciborzu przy ulicy 1 Maja.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr IX/102/2015 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.  

Ad 18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu
            położonych w Raciborzu przy ul. Bosackiej. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr IX/103/2015 stanowi zał. Nr 23 do protokołu.  

Ad 19. Uchwała w sprawie uwzględnienie wezwania do usunięcia naruszenie prawa złożonego
            przez przedsiębiorcę prowadzącego działalność gospodarczą w lokalu
            gastronomicznym.

 Radny Michał Woś poprosił o kilka słów komentarza Prezydenta Miasta.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jakiś czas temu Rada podjęła uchwałę o zmianie

godzin otwierania i zamykania lokali gastronomicznych, co jak się później okazało zostało 
zakwestionowane przez nadzór prawny. Dodał, że można więc było się liczyć z tym, że ktoś 
wystąpi z wezwaniem do usunięcia naruszenia prawa. Wskazał, że wiele już miast 
zrezygnowało z określania godzin otwierania i zamykania placówek handlowych i 
gastronomicznych. Dodał, że Rada może wprowadzić ograniczenia ale muszą one być 
wprowadzone na terenie całego miasta. Stąd też potrzeba nowej regulacji, która zostanie  
przedstawiona radnym na przyszłej sesji. W uzupełnieniu przekazał, że Rada Miasta reguluje 
również ilość punktów, w którym alkohol jest podawany, jest to 100 punktów z tego na chwilę 
obecną jest w mieście 61.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr IX/104/2015 stanowi zał. Nr 24 do protokołu.  

Ad 20. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Przew. RM Henryk Mainusz zaproponował aby przed zgłoszeniem interpelacji podjąć dyskusję 
w temacie mleczarni. 

 Radny Piotr Klima przekazał, że temat jest obszerny.  Uznał,że mimo tego, że decyzja już 
zapadła należy przeanalizować sytuację i odpowiedzieć na pytanie jaki jest udział samorządu 
miejskiego i powiatowego w tym co się stało. Uznał, że jego zdaniem samorząd dość obojętnie 
podchodzi do tego typu sytuacji. Uznał, że należy dojść do tego jak naprawdę było. 
Prawdopodobnie to rada nadzorcza ówczesnego zakładu nie dała sobie rady z tym problemem. 
Dodał, że bulwersujące jest to, że dzisiaj samorząd miejski i powiatowy tym się interesuje, ale  
nie robił tego  trzy lata temu. Na koniec zaproponował aby tego tematu tak nie zostawiać i 
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spotkać się jeszcze raz, zapraszając kompetentne do dyskusji osoby.
 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że przed komisja zadał sobie trud i spotkał się z byłym 

prezesem mleczarni oraz z dostawcami mleka. Uznał, że największymi przegranymi w tej całej 
sprawie jest firma Zott i pracownicy zakładu. Co więcej firma, któraby chciała kontynuować 
produkcję może zatrudnić nie więcej niż 20 pracowników. 

 Radny Michał Woś uznał, że wystąpienie radnego Piotra Klimy było w rodzaju diagnozy bez 
konsekwencji. Wskazał, że do rozważenie pozostaje możliwość uczestniczenia samorządu w 
rozmowach przy tego typu sytuacjach.

 Radny Piotr Klima uznał, że trzy lata temu wystarczyło spotkać się z tymi ludźmi w gronie 
ekspertów i powiedzieć im, że to się nie uda.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wówczas były osoby, które uprzedzały rolników.
Dodał, że nic w tym dobrego, że firma poniosła klęskę.

 Radny Piotr Klima uznał, że firma ta tego chciała.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jego pretensje do zarządzających zakładem  z 

ramienia firmy Zott odnoszą się do tego, że do samorządu zwrócono się dopiero wtedy gdy 
decyzja o likwidacji zakładu została już podjęta. Mimo tego, że samorządy nie mogą za wiele w
tych kwestiach to jednak powinny być partnerami dla przedsiębiorstw. Być może gdyby ta 
informacja dotarła do samorządu rok temu można byłoby coś wspólnie zaradzić. Zgodził się z 
tym, że samorząd powinien interesować się tym jak funkcjonują przedsiębiorstwa na jego 
terenie. Uznał, że w mieście jest to robione, a przykładem są ulgi w podatku od nieruchomości 
nakierowane na rozwijające się firmy, jak równie rozkładanie na raty czy umarzanie zaległości. 
Dodał, że miasto interesuje się również infrastruktura wokół zakładów. Uznał, że nie można 
obarczać lokalnych polityków czy radnych odpowiedzialnością za tamte decyzje.  Wówczas to 
były decyzje rolników. Wskazał, że ingerencja samorządu może być na tyle na ile podmioty te 
na to pozwolą, gdyż sposób ingerencji w sferę gospodarczą jest ściśle określony. Samorząd ma 
prawo o tym dyskutować, w tym też celu powołano konsultacyjną radę gospodarczą. Dodał, że 
proces likwidacji zakładu potrwa parę miesięcy, toczą się rozmowy firmy z pracownikami 
celem uzgodnienia pakietu socjalnego. Rola samorządu będzie wypełnieniu luki po 
zlikwidowanym zakładzie poprzez pośredniczenie w poszukiwaniu inwestora. Wskazał, że 
mlekiem z okolic Raciborza zainteresowane jest wiele firm, nie tylko firma Zott. Uznał jednak, 
że nie da się już wrócić do tego co było. 

 Radny Piotr Klima uznał, że trudno mu zrozumieć to, że Polacy nie wybierają tego co rodzime.  
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że Polska jest jednym z większych eksporterem 

żywności i gdyby społeczeństwa tylko tak na to patrzyły to nic by z tego eksportu nie wyszło.
 Radny Piotr Klima zaproponował kolejne spotkanie w tej sprawie na tej sali za tydzień o godz. 

17:00.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jeżeli radny zorganizuje takie spotkanie to salę 

urząd udostępni. 
 Radny Tomasz Cofała zapytał czy radny Piotr Klima będzie miał przygotowane jakieś 

rozwiązania dla tym osób, bo wzbudzanie tylko jakiś nadziei będzie nie w porządku.
 Radny Piotr Klima uznał, że radny chyba nie słuchał tego co wcześniej on mówił.
 Przew. RM Henryk Mainusz zakończył dyskusje w tej sprawie.       
 Radny Janusz Loch przedstawił następujące interpelacje – zał. Nr 25:

1) w sprawie wprowadzenia harmonii architektonicznej kamienic w Rynku poprzez remont 
elewacji budynków wybudowanych po wojnie,

2) w sprawie usunięcia obumarłych kasztanowców na ul. Klasztornej,
3) w sprawie wyraźnego oznakowania przejść dla pieszych - przykład ul. Wileńska oraz 

potrzeby przeglądu wszystkich przejść w mieście,
4) poza pisemną interpelacją ponowienie poprosił o ustawienie dodatkowych ławek na skwerze

przy ul. Klasztornej,
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5) poza pisemną interpelacją ponowienie poprosił o montaż zadaszenia przystanku przy ul. 
Ogrodowej. 

 Radny Marek Rapnicki odnosząc się do pierwszej interpelacji radnego Janusza Locha przyznał, 
że należy zrobić wszystko aby wyeliminować takie architektoniczne zaszłości.

 Radny Franciszek Mandrysz przedstawił następujące interpelacje:
1) w sprawie organizacji przejścia dla pieszych w ciągu  DW 919 na ul. Gliwickiej za 

mostkiem z ciekiem Bodek,
2) w sprawie zamontowania sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych przy skrzyżowaniu

ulicy Gliwickiej z ulicą Jordana,
3) w sprawie likwidacji torowiska linii kolejowej Racibórz (Markowice) – Olza i wytyczenie 

jej śladem albo ścieżki pieszo rowerowej albo nowej drogi rozładowującej ruch na ul. 
Olimpijczyka. 

 Radny Leszek Szczasny przedstawił oraz przedłożył do protokołu następujące interpelacje         
- zał. Nr 26:
1) w sprawie alei leszczyny tureckiej,
2) w sprawie toksycznych orlików,
3) w sprawie kontenerów z używaną odzieżą – kontynuacja,
4) w spraw umieszczania interpelacji radnych i odpowiedzi Prezydenta Miasta na stronie www.
5) w sprawie wodnego orzeźwienia na Rynku,
6) w sprawie ogłoszeń miejskich,
7) w sprawie sposobu na zasłanianie ruin,
8) w sprawie reprezentowania miasta przez naczelników wydziałów bądź też szefów klubów,
9) w sprawie polewaczki miejskie,
10) w sprawie konferencji posesyjnych emitowanych w TV kablowej,
11) w sprawie usuwania dzikich plakatów na przystankach,
12) w sprawie wrześniowego Kongresu Ruchów Miejskich,
13) w sprawie elektronicznego imiennego głosowania i rejestracji video obrad sesji,   

 Radna Zuzanna Tomaszewska przedstawiła następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie sposoby odnowienia alejek w parku przy ul. Warszawskiej,
2) w sprawie Memoriału i umów z artystami, które powinny zawierać zapisy zastrzegające 

występy tych artystów w tym samym dniu w innych miastach. 
 Radna Anna Ronin przedstawiła następujące interpelacje i zapytania – zał. Nr 27:

1) w odniesieniu do dzisiejszej informacji o planach modernizacji stadionu OSiR pod kątem 
lekkiej atletyki zapytała jak się to ma do realizacji obiecanej inwestycji w zakresie 
wybudowania pełnowymiarowego boiska ze sztuczną nawierzchnią,

2) w sprawie podania kosztów organizacji półmaratonu,
3) w sprawie reklamy na temat działalności nowego referatu przedsiębiorczości,
4) w sprawie podania przewidywanych kosztów organizacji planowanego międzynarodowego 

turnieju siatkarskiego,
5) w sprawie polsko – czeskiej informacyjnej platformy gospodarczej,
6) W sprawie doprecyzowania przesunięcia środków  w związku ze zmianami strukturalnymi 

w urzędzie miasta.  
 Radny Leon Fiołka przedstawił i przedłożył do protokołu następujące interpelacje – zał. Nr 28:

1) w sprawie wykonania rowu nr 21 przy ul. Myśliwca i wyczyszczenia przepustu (zdjęcie), 
2) ponownie w sprawie bezpiecznego przejścia przez skrzyżowanie  ulicy Brzeskiej z ulicą 

Pogrzebieńską (zdjęcie),
3) w sprawie ujęcia w zadaniach jeszcze 2015 albo 2016 roku wykonania brakującego odcinka 

oświetlenia ulicy Brzeskiej na odcinku lasu komunalnego,
4) w sprawie przyśpieszenia wykonania pozostałych odcinków chodnika przy ul. 

Pogrzebieńskiej,
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5) w sprawie wykonania chodnika przy ul. Dębicznej (temat zgłoszony już na dyżurze 
radnego),  

6) na koniec poza pisemną interpelacją poprosił o przedstawienie informacji na temat przyczyn
prywatyzacji zakładu diagnostyki szpitala, rejonowego w Raciborzu.  

 Radny Piotr Klima przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie wykorzystania obecności mediów katolickich i zorganizowania konferencji na 

temat etyki mediów,
2) w sprawie wystosowywania podziękowań dla odchodzących proboszczów.

 Radny Marcin Fica przedłożył do protokołu następujące interpelacje – zał. Nr 29 : 
1) w sprawie rozmów z Mniejszością Niemiecka na temat pilnego remontu i adaptacji budynku

byłych koszar przy ul. Zamkowej,
2) w sprawie remontu dalszej części ul. Brzozowej
3) w sprawie wycięcia drzewa na skrzyżowaniu ulic Klasztornej i Kasprowicza
4) w sprawie naprawy ścieżki rowerowej od mostu przy ul. Rybnickiej do śluzy przy Rafako 

oraz poprawienie ścieżki od śluzy do Rafako
5) w sprawie wystąpienia do GDDKiA oraz ZDW o obsadzenie kwiatami i krzewami oraz 

uporządkowanie wszystkich rond należących do tych instytucji.
 Radny Jan Wiecha przedłożył do protokołu interpelację w sprawie interwencji Straży Miejskiej 

związanej z respektowanie zapisów uchwały w sprawie opłaty targowej – zał. Nr 30  .
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na następujące interpelacje radnych:

 Odnośnie interpelacji radnego Janusza Locha :
1) w sprawie wprowadzenia harmonii architektonicznej kamienic w Rynku poprzez remont

elewacji budynków wybudowanych po wojnie przekazał, że samorząd nie może 
dysponować prywatnymi nieruchomościami, czy też nieruchomościami wspólnot 
mieszkaniowych, w których ma mniejszościowy udział, a tak jest na Rynku. Wskazał, że
wspólnoty mieszkaniowe inwestują w swoje nieruchomości co widać na mieście i na 
Rynku. Dodał, że miasto pomaga wspólnotom organizując konkurs na najładniejsza 
elewację. Wspólnoty korzystają też z funduszy państwowych na termomodernizację. 
Dodał, że sprawdzi jakie plany mają te wspólnoty na Rynku. Wskazał, że program 
rewitalizacji dotyczy tylko mienia komunalnego nie zaś wspólnot mieszkaniowych. 
Dodał, że budżetu obywatelskiego też nie można w tym celu wykorzystać. Uznał, że 
jedyną propozycją wydaje się odrębny konkurs obejmujący budynki w centrum miasta, 
w tym i Rynku. Wskazał, że temat jest trudny niemniej będzie się szukać jakiś rozwiązań
i podpowiadać wspólnotom gdzie szukać środków.     

2) w sprawie usunięcia obumarłych kasztanowców na ul. Klasztornej przekazał, że 
wcześniej zostało uzgodnione z obrońcami przyrody, że odczeka się jakiś czas z ta 
wycinką. W związku z tym, że obecnie wszystkie trzy drzewa wydają się być obumarłe, 
więc urząd do tematu wycinki wróci,

3) w sprawie wyraźnego oznakowania przejść dla pieszych - przykład ul. Wileńska oraz 
potrzeby przeglądu wszystkich przejść w mieście przekazał, że takie przeglądy i 
malowania przejść wykonuje się okresowo, raz w roku. Dodał, że wskazany przykład  
przejścia zostanie sprawdzony, 

4) w sprawie dodatkowych ławek na skwerze przy ul. Klasztornej oraz zadaszenia 
przystanku przy ul. Ogrodowej przekazał, że, urząd ma te zadania na uwadze nie mniej 
ze względu na ograniczone środki  trudno wszystko obiecać.

 Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza przedstawił następujące interpelacje:
1) w sprawie organizacji przejścia dla pieszych w ciągu  DW 919 na ul. Gliwickiej za 

mostkiem z ciekiem Bodek przekazał, że na następnym spotkaniu z zarządem ZDW 
temat zostanie poruszony,

2) w sprawie zamontowania sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych przy 
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skrzyżowaniu ulicy Gliwickiej z ulicą Jordana przekazał, że podobnie i na tą sprawę 
zwróci się uwagę ZDW,

3) w sprawie likwidacji torowiska linii kolejowej Racibórz (Markowice) – Olza przekazał, 
że decyzja PKP PLK została już podjęta i teraz to tylko kwestia realizacji. Dodał, że 
trzeba się jednak liczyć z jakimiś protestami. Dalej uznał, że dopiero po zakończeniu tej 
procedury miasto będzie mogło wystąpić o przejęcie tego terenu. Trzeba mieć jednak 
świadomość, że zadanie to nie będzie łatwe.

 Odnośnie interpelacji radnego Leszka Szczasnego:
1) w sprawie usuwania dzikich plakatów na przystankach przekazał, że zaleci PK bieżące 

usuwanie tego typu ogłoszeń,
2) w sprawie kontenerów z używaną odzieżą przekazał, że miasto wypełnia swe obowiązki 

w zakresie odbioru wszystkich sortów odpadów. W tym zakresie PK zawiera umowy na 
poszczególne elementy. Zasadne jest więc ta aby zbiórka odpadów odbywała się szybko,
tanio i efektywnie. To czy odpady te trafiają do wtórnego obiegu PK już nie interesuje. 
Uznał, że prawdopodobnie PCK nie jest wstanie samo organizować takie zbiórki więc 
związało się umową z firmą wystawiająca te pojemniki. Dodatkowo wskazał, że zbiórki 
tych odpadów odbywają się też poprzez ogłoszenie na dany dzień  i wystawianie tych 
odpadów pod posesjami. Uznał, że dla miasta jest korzystna sytuacja, że na mieście są 
wystawione pojemniki na odzież. Miasto nie ma prawa więc i nie monitoruje umów 
firmy odbierającej te odpady z PCK. Uznał, że jeżeli radny widzi w tym zakresie jakieś 
nieprawidłowości to może je samodzielnie zgłosić odpowiednim organom. Dodał, że 
wszyscy muszą mieć świadomość tego, że przepisy nie określają gdzie te odpady mają 
trafić.
 Radny Leszek Szczasny uznał, że mieszkańcy są wprowadzani w błąd poprzez 

oznaczenie tych kontenerów symbolem PCK. Uznał, że w umowie z firmą powinien 
być zakaz dezinformowania ludzi. Dodał, że są miasta, które walczą z tym 
procederem.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że to problem PCK, na co dają swój 
szyld. Miasto zaś nie ma ku temu żadnych narzędzi, gdyż PK ma umowę z firmą 
Wtórpol, a nie z PCK. Miasto może jedynie uświadamiać ludzi, bo nie ma pewności,
że ktoś tu oszukuje.

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że przetarg na ten rok jest 
rozpisany na odbiór i zagospodarowanie odpadu. Miasto nie może zobowiązywać 
podmiotu do takiego czy innego rozporządzenia odpadem. Dodał, że od 1 stycznia 
2016 r. przetarg będzie rozpisany tylko na przewóz bo wszystkie wysegregowane 
odpady będą trafiały na RIPOK. Dodał, że firma wygrała przetarg na 20 lat. Dalej 
przekazał, że miasto musi zachęcać mieszkańców do segregacji odpadów, bo musi 
się rozliczyć z ilości odpadów, inaczej grożą nam kary. Dodał, że im więcej odpadów
wysegreguje się u źródła tym lepiej dla miasta. Wskazał, że takich odpadów jest 15 
rodzai.                  

3) w sprawie konferencji posesyjnych emitowanych w TV kablowej przekazał, że gdy 
zwołuje konferencje to dziennikarze przychodzą i nic nie stoi na przeszkodzie aby i 
radni konferencję zwoływali. 

4) w spraw umieszczania interpelacji radnych i odpowiedzi Prezydenta Miasta na stronie 
www. przekazał, że będzie to na spokojnie rozważane, nie mniej wskazał, że będzie się 
to wiązało  z dużą dodatkową pracą.
 Radny Tomasz Cofała zaapelował o wycofanie się z tego pomysłu mając na uwadze 

tych radnych, którzy niekoniecznie wolą sprawy zgłaszane im przez mieszkańców 
załatwiać w formie interpelacji ale wolą bezpośrednie załatwienie sprawy w danym 
wydziale. Uznał, że propozycja radnego będzie prowadziła do wyścigu na 
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interpelacje pod względem ilościowym, a nie jakościowym.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że tą kwestie też trzeba będzie wziąć pod 

uwagę, więc nie da się tego rozstrzygnąć od razu.       
5) w sprawie wrześniowego Kongresu Ruchów Miejskich przekazał, że wie o takiej 

inicjatywie ale nie będzie się do tego odnosił.
 Odnośnie interpelacji radnej Zuzanny Tomaszewska:

1) w sprawie sposoby odnowienia alejek w parku przy ul. Warszawskiej przekazał, że 
zamiarem miasta będzie to aby alejki tak właśnie wyglądały, zwłaszcza w parkach o 
dużym zadrzewieniu. Dodał, że ma świadomość, że co jakiś czas będzie trzeba tą 
nawierzchnię naprawiać.  

2) w sprawie Memoriału i umów z artystami, które powinny zawierać zapisy zastrzegające 
występy tych artystów w tym samym dniu w innych miastach przekazał, że w tym 
konkretnym przypadku umowę z wykonawcą zawierał partner miasta. Dodał, że miasto 
będzie zwracać uwagę na zapisy tych umów, oczywiście należy też rozróżnić co jest dla 
miasta konkurencją, a co już nie.   

 Odnośnie interpelacji radnej Anny Ronin przedstawiła:
1) w sprawie planów  modernizacji stadionu OSiR pod kątem lekkiej atletyki i 

wybudowania pełnowymiarowego boiska ze sztuczną nawierzchnią przekazał, że gdy 
chodzi o boisko to miasto ma już wykonaną dokumentację. Różnica jest w tym, że nie 
ma do kogo złożyć wniosku o środki na boisko. Trzeba inwestycję zacząć samemu i 
ewentualnie później starać się o środki w Urzędzie Marszałkowskim, nie mając jednak  
żadnych gwarancji ich otrzymania. W przypadku lekkiej atletyki decyzja o przyznanych 
środkach jest możliwa przed rozpoczęciem zadania. Dodał, że nigdy też nie 
przekazywał, że rezygnuje się z budowy boiska. Wskazał również, że dla klubu Unia nie
jest to teraz priorytet. 

2) w sprawie kosztów organizacji półmaratonu przekazał, że zostaną one podane na piśmie 
po przeprowadzeniu przedsięwzięcia, którego organizatorem jest miasta, realizującym 
OSiR, a Rafako tytularnym sponsorem.

3) w sprawie reklamy na temat działalności nowego referatu przedsiębiorczości wyjaśnił, 
że informacja w mediach została zaczerpnięta ze strony miasta. Dodał, że 
zainteresowanie ze strony przedsiębiorców wiąże się głównie z tym, że pojawiły się 
nowe tereny inwestycyjne i uzbrajane są  kolejne.

4) w sprawie międzynarodowego turnieju siatkarskiego przekazał, że na samą promocję 
tego turnieju będzie trzeba przeznaczyć ok. 1 tyś zł. 

5) w sprawie polsko – czeskiej informacyjnej platformy gospodarczej przekazał, że projekt 
unijny zakończył się w czerwcu więc późniejszych kosztów nie mógł zakładać. Projekt 
zakładał jedynie przygotowanie narzędzia teraz należy wybrać administratora tego 
narzędzia. Dodał, że szczegółowo odpowie na piśmie.

 Odnośnie interpelacji radnego Leona Fiołki w sprawie informacji na temat Szpitala 
Rejonowego w Raciborzu przekazał, że postara się na następną sesję zaprosić albo Starostę 
Raciborskiego albo Dyrektora Szpitala Rejonowego w Raciborzu. Dodał, że na pozostałe 
interpelacje radnego zostaną udzielone pisemne odpowiedzi.   

 Odnośnie interpelacji radnego Piotra Klimy:
1) w sprawie wykorzystania obecności mediów katolickich i zorganizowania konferencji 

na temat etyki mediów uznał, że nic nie stoi na przeszkodzie aby lokalne media podjęły 
się organizacji takiej konferencji,

2) w sprawie wystosowywania podziękowań dla odchodzących proboszczów przekazał, że 
takie podziękowania zwyczajowo są zawsze wystosowywane.
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Ad 21. Zakończenie sesji.
 
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął obrady sesji, 

godz. 1855.

Protokołował:
Leszek Jureczko

Przewodniczący Rady
    Henryk Mainusz
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